
                                              P r o t o k ó ł  Nr  38/ 2009
   
      z sesji  Rady Miejskiej w Sławnie  odbytej w dniu  31 marca  2009 r.
     - pod  przewodnictwem  Edyty Szczygielskiej   –  Przewodniczącej  Rady.
                        
             Sesję rozpoczęto o godz. 14 00       -       zakończono  o godz. 14 50 

       
                Sesja odbywała się w budynku  Urzędu Miejskiego. 

                Na stan  15 radnych   -  udział  w sesji  wzięło 15 radnych.
  
                         
                                         Ponadto w sesji udział wzięli :
                                        -------------------------------------
 
         Burmistrz Miasta, z-ca Burmistrza, Prezesi Spółek  Miejskich  w Sławnie, 
         dyrektorzy i  kierownicy  jednostek organizacyjnych, pracownicy UM,  
         przedstawiciele  prasy  oraz  zainteresowani   mieszkańcy  miasta.

                                                                  
                                                                                                 / listy  obecności  w załączeniu / 

      Na podstawie listy obecności Przewodnicząca   stwierdziła, że jest  wymagane   
      quorum  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał.   

                                                           Porządek obrad:

1. Przyjęcie porządku obrad.
     2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

3. Interpelacje  radnych.
4. Wolna Trybuna.                                                                      
5. Podjęcie uchwał w sprawie :

         a/  utworzenia  Systemu  Profilaktyki i Opieki nad  Dzieckiem i Rodziną         
              Miasta Sławno  na lata  2009 -  2015,
         b/  ustalenia  Regulaminu  określającego  wysokość  oraz szczegółowe  warunki 
             przyznawania  nauczycielom dodatków :  motywacyjnego, funkcyjnego, za
             wysługę lat  i za warunki  pracy oraz niektórych innych składników    
             wynagrodzenia, 
         c/  ustalenia Regulaminu określającego  tryb i kryteria  przyznawania nagród  
             dla  nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczne, wychowawcze i opiekuńcze, 
         d/ wyrażenia opinii o konieczności  zabezpieczenia  podstawowych potrzeb     
             zbiorowych mieszkańców miasta  Sławno   -   poprzez  wybudowanie drogi 
             dla pieszych   i  rowerów  w pasie drogi wojewódzkiej  W 205, 
        e/ wyrażenia zgody na ustanowienie służebności  przechodu  i przepędu bydła    
            na działkach  nr. 198 / Kw  8373/  i  Nr  196 / Kw 10124 / położonych 
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            w obrębie oo2 ewidencji  gruntów i budynków  miasta Sławno  na  rzecz  
            każdoczesnych  właścicieli  działki nr 200 / Kw 2620 /  położonej w obrębie 
            oo2 ewidencji gruntów i budynków miasta  Sławno do czasu prowadzenia
            przez nich gospodarstwa rolnego, 
       f/ rozpatrzenia skargi  na działalność Burmistrza Miasta Sławno,               
       g / zmiany  budżetu  miasta  na 2009 rok.                    
   6. Rozpatrzenie wniosku o przyznanie  nagrody „ Złoty Gryf Sławieński  ”
   7. Informacja  Burmistrza Miasta o pracy w okresie między sesjami.   
   8. Informacja Przewodniczącego  Rady  o działaniach w okresie między sesjami.  
   9. Odpowiedzi na interpelacje radnych.           
  10.Wnioski i zapytania radnych.    
                                                                                                                          
 Ad.1
 -------  
                    Rada  jednogłośnie  przyjęła  dzisiejszy  porządek  obrad.
     
Ad. 2                                    
-------       
                    Do  zapisu  protokołu z  poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono.
           Jednogłośnie  przyjęto w wersji  przedłożonej.

  
                                
 Ad.3
 -------                          
                                                              Interpelacje   radnych   
       
     1. Radny S. Zaborowski   -  nawiązując do wcześniej zgłoszonego wniosku
         dot. informowania  radnych przez Burmistrza Miasta o  ilości  sprzedawanych
         nieruchomości gminy miejskiej  Sławno, oraz uzyskiwanych w związku z tym  
        dochodach, które pozwoliłyby na realizację inwestycji na terenie miasta Sławno,    
         -  poinformował, że  jak  dotychczas  -  otrzymano informację, że miasto nie
         sprzedało żadnej działki, natomiast w budżecie miasta  zaplanowano wzięcie 
         dużego kredytu na realizację  inwestycji między innymi  dróg w mieście. 
        Zapytał  –  czy to jest właściwa  polityka. Czy  nie lepiej  sprzedawać 
        i pozyskiwać  dochody  poprzez  sprzedaż.        
        Bo najprościej  jest zadłużyć  miasto -  tak jak  to robił poprzednik p. Burmistrza  
        M. Bugajskiego. Czy nie  można jako wzór do naśladowania wziąć miasto
        Darłowo  -  gdzie  tamten Burmistrz  nie zadłuża miasta  –  tylko sprzedaje  
        działki  i  pozyskuje środki  na inwestycje.    

     2. Radna B. Konfederak   poinformowała, że zwrócili się do niej  dzisiaj         
         mieszkańcy Sławna ze sprawą dot. umieszczania  różnych ulotek na nowych 
        lampach  przy ul. Jedności Narodowej. 
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     Radna jadąc na dzisiejszą  sesję sprawdziła to i faktycznie są tam  resztki  po   
     tych   ulotkach   i wygląda  to  b. nieestetycznie.        
     Może należałoby zatrudnić jedną osobę, która  zajmowałaby się rozwieszaniem  
     różnych  plakatów w  mieście na słupach  i w takich miejscach gdzie powinno 
     to być. 
     Resztki ulotek wiszące na tych lampach  wyglądają strasznie, nie ma żadnej 
     estetyki. Prośba  o zajęcie się tą sprawą.   
       

3. Radna  M. Poprawska  zgłosiła  interpelację  –  aby raz w tygodniu / może
          rzadziej /  była jakaś  ustalona godzina bezpłatnych  porad  radcy prawnego
          dla  ludzi  niezamożnych  w naszym  mieście. Aby takie osoby mogły 
          skorzystać z pomocy  prawnej. Poprzedni Burmistrz  mówił, że nie potrzeba  
          wyznaczać  godziny, bo radca prawny jest cały czas  dla mieszkańców. 
          Radna  powiedziała, że  skoro jest cały czas  –  to znaczy, że  nie jest w ogóle, 
          ponieważ radcy są zatrudnieni dla potrzeb Urzędu  i pracowników Urzędu.  
          Prośba  - żeby  ogłosić jedną godzinę w tygodniu dla tych mieszkańców. 
          Ostatnio  zwróciła się  do  w/w  kobieta,  która  próbowała uzyskać  poradę 
           prawną  -  ale  jej nie uzyskała  i wyszła z płaczem. 
          
    4.  Radny J. Stark  -  podziękował p. Prezesowi  MPGKiM  i p. J. Maderskiemu 
         Naczelnikowi  Wydz. GKI UM za  bardzo dobre  przycięcie  drzew 
         w  pielęgnacji. Proszono go o  podziękowanie  konkretnym osobom, które
         tego pilnowały, natomiast  w/w  podziękował  zwierzchnikom. 
         Powiedział, że  taka polityka jest dobrą  polityką  i nie ma takiego czegoś  
         jak dochodziło  za  poprzednika  p. J. Ścigały.  
    
      Ad.4        
     ------
                                                        Wolna  Trybuna
     
       1. Uczeń  LO w Sławnie P. Kopczyński   poruszył sprawę dot. sygnalizacji 
           świetlnej  przy Urzędzie Miejskim, która od  pewnego czasu już nie działa. 
           Wg  w/w  można by  ją przenieść na skrzyżowanie  ulic : Koszalińskiej 
           i Kossaka  - aby poprawić tam bezpieczeństwo  dzieci  idących do szkoły    
           podstawowej Nr 1. 
           Należy dogadać się z Generalną  Dyrekcją  Dróg Krajowych  i Autostrad 
           w tej  sprawie, ponieważ  ta  sygnalizacja była wcześniej zakładana przez nich,  
           a  rozwiązałoby to problem dzieci  idących do szkoły. 
       
     Ad. 5 
    -------
            Przedłożone projekty uchwał  były szczegółowo przeanalizowane  na 
    wspólnym posiedzeniu  komisji stałych Rady, na których uczestniczył zastępca 
    Burmistrza, p. Skarbnik oraz  pracownicy Urzędu, którzy na bieżąco  udzielali   
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      wyjaśnień  i odpowiedzi  na zadawane  pytania radnych.       

    Ad. 5 a  
   ---------         
           Rada  „ jednogłośnie ” podjęła Uchwałę Nr XXXVIII  / 215 / 2009  w sprawie   
   utworzenia  Systemu  Profilaktyki i Opieki nad  Dzieckiem  i  Rodziną Miasta    
   Sławno  na lata  2009 -  2015, 
                                                                                        / uchwała  w załączeniu  /  

         
    Ad. 5 b
    ---------
             Jednogłośnie  podjęto Uchwałę   Nr XXXVIII / 216 /2009  w  sprawie 
    ustalenia  Regulaminu  określającego wysokość  oraz szczegółowe warunki    
    przyznawania  nauczycielom dodatków  :  motywacyjnego, funkcyjnego,    
    za wysługę lat  i za warunki pracy,  oraz niektórych  innych  składników 
    wynagrodzenia.  
                                                                                                                      /  uchwała  w załączeniu /               
                                                                  
     Ad. 5 c 
     ---------
                      Rada  jednogłośnie  podjęła Uchwałę  Nr XXXVIII / 217 / 2009 
     w sprawie  ustalenia Regulaminu  określającego  tryb i kryteria przyznawania      
       nagród  dla nauczycieli  za ich osiągnięcia  dydaktyczne, wychowawcze 
     i opiekuńcze.  
                                                                                                                          /  uchwała   w załączeniu   /  

    Ad. 5 d 
   ---------         
                Jednogłośnie  podjęto Uchwałę Nr XXXVIII  / 218 / 2009  w sprawie   
   wyrażenia opinii  o konieczności  zabezpieczenia  podstawowych  potrzeb     
   zbiorowych  mieszkańców  miasta  Sławno  -  poprzez wybudowanie drogi 
   dla  pieszych  i  rowerów w pasie  drogi wojewódzkiej  W  205. 
                                                                                      
                                                                                         / uchwała  w załączeniu  /  
   Ad. 5 e
    ---------
             
                 Rada 14 głosami „za” i 1 „przeciwnym”  podjęła  Uchwałę  
    Nr XXXVIII / 219 /2009 w  sprawie  wyrażenia zgody na ustanowienie 
    służebności  przechodu  i przepędu bydła na działkach  nr  198 / Kw  8373/ 
    i  Nr  196 / Kw 10124 / położonych w obrębie oo2 ewidencji  gruntów
    i budynków  miasta Sławno  na rzecz każdoczesnych właścicieli działki 
    nr 200 / Kw 2620 /  położonej w obrębie oo2 ewidencji gruntów i budynków 
    miasta  Sławno do czasu prowadzenia  przez nich gospodarstwa rolnego.  
                                                                                         / uchwała w załączeniu  / 
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            Na wspólnym  posiedzeniu Komisji  RM  w dniu  30.03.2009 r. -  projekt
       powyższej  Uchwały  nie uzyskał  pozytywnej opinii. 

      Ad. 5 f
     ---------
                   Rada  13 głosami „za”  i 2 „ wstrzymującymi ” podjęła Uchwałę 
     Nr XXXVIII / 220 / 2009 w sprawie  rozpatrzenia skargi  na działalność 
     Burmistrza Miasta Sławno.     
 
                                                                                                                          /  uchwała   w załączeniu   /  
     Ad  5 g 
     ---------

                     13 głosami „za ”  i  2 „ wstrzymującymi ” podjęto Uchwałę 
      Nr  XXXVIII / 221/  2009  w sprawie  zmiany budżetu  miasta  na 2009 rok.    

                                                                                                                       /  uchwała  w załączeniu  /        
     Ad. 6 
   -------
              Rozpatrzenie  wniosku  o  przyznanie  nagrody  Złoty Gryf  Sławieński.            

       Akcja Katolicka  -  Oddział  przy Parafii p.w. WNMP w Sławnie  zgłosiła        
       wniosek  o przyznanie  Nagrody  Złotego Gryfa  Sławieńskiego  dla Pana 
     Adama Zimnego  wraz  z  szczegółowym  pisemnym  uzasadnieniem.   
       Powyższy wniosek wszyscy  radni  otrzymali w terminie  wcześniejszym.  
     W dniu dzisiejszym Przewodnicząca  Rady odczytała treść tego wniosku, który 
     stanowi załącznik  do niniejszego  protokołu.    
        
            Przed  przystąpieniem do głosowania tajnego  -  wybrano komisję  
        skrutacyjną  w następującym  składzie :   
           
      -   S. Zaborowski
      -   M. Kaliszan   
        -    M. Musyt   

          /   wszyscy wyrazili  zgodę na pracę w tej komisji  / 

         Rada  większością  głosów  przyjęła  zaproponowany skład  w/w Komisji.    

        Radnym zostały  rozdane  kartki do głosowania opatrzone trzema  podpisami
     członków komisji skrutacyjnej  oraz zostały omówione zasady głosowania.      

       Wybór odbył się  w głosowaniu  tajnym.         

        Wynik  wyboru  przedłożył  Przewodniczący  Komisji Skrutacyjnej   
         -   radny S. Zaborowski.  
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            W wyniku  przeprowadzonego głosowania -  zgłoszony kandydat Pan  Adam 
        Zimny  otrzymał  2 głosy  „za ”  11 „ przeciwnych ”  i 2  „ wstrzymujące ”   
        -   w związku  z czym   nie został wybrany  do  Nagrody  Złotego Gryfa
        Sławieńskiego.   
 
       Protokół Komisji Skrutacyjnej, kartki z głosowania oraz wniosek o przyznanie 
    Nagrody  w  załączeniu.   

       Ad. 7 
       -------
                            Informacja Burmistrza Miasta  o pracy w okresie między sesjami 
        została sporządzona na piśmie  i przekazana wszystkim radnym w dniu 
        dzisiejszym.
                                                                                    /  informacja w załączeniu  /  

       Ad. 8             
       -------  
                  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o działaniach  w okresie między 
       sesjami została  przedłożona do wiadomości  radnym w  formie pisemnej. 

                                                                                    / informacja w załączeniu  /                    
       Ad. 9   
      -------- 
                   Odpowiedzi  na  interpelacje radnych  udzielił Burmistrz K. Frankenstein 
       oraz  ustosunkował się do  sprawy  poruszonej przez mieszkańca  miasta                       
          w ramach  „ Wolnej Trybuny  ” 
          
           Jeśli chodzi o sygnalizację  świetlną  –  to  właścicielem tego skrzyżowania      
           z sygnalizacją  jest  Starostwo Powiatowe  w Sławnie  i  ewentualne  
           propozycje  ponownego jej uruchomienia  bądź  przeniesienia  należy  
           kierować do Starosty  Sławieńskiego. 

          -  odn. interpelacji radnej M. Poprawskiej dot. bezpłatnych porad prawnych 
              p.  Burmistrz  poinformował, że radcy  prawni Urzędu  muszą przede 
          wszystkim  reprezentować  interes Urzędu  Miejskiego  i służą  oni 
          pracownikom, żeby  były wydawane właściwe  decyzje. Często  zdarza się    
              w naszej praktyce, że  interes  niektórych obywateli jest  sprzeczny 
          z interesem prawa.  Radca prawny nie może  mówić jak omijać prawo, 
          tylko musi przestrzegać go, stać na straży prawa  i czasem nie  może  takich 
          porad udzielać -  bo to się wzajemnie wyklucza. W tej sprawie p. Burmistrz 
          prowadził  rozmowy między innymi  z senatorami oraz  posłami – i jest taka
          wstępna deklaracja  ze strony p. senatora  Ziętarskiego, że bezpłatne porady 
          płatne  jego kancelaria  mogłaby  w naszym Urzędzie  świadczyć i byłoby to    
              całkowicie  niezależne  od pracy Urzędu.  
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           W sprawie tej  będą  jeszcze  prowadzone rozmowy  i  jeśli jest to możliwe
       -    aby zostało to u nas uruchomione.   

 
       -  jeśli chodzi o ulotki  na słupach  - p. Burmistrz poinformował, że sam już je
          zrywał,  -  a  treść  pierwszych ulotek, które się na tych  nowych słupach
          przy ul. Jedności  Narodowej  pojawiły  - to była  informacja o  możliwości
          zgłaszania się  do  Domu Dziennego Pobytu dla osób starszych  -  i  od  tego         
              to się zaczęło.  Po zerwaniu tych ulotek -  pojawiały się kolejne  -  i  jest  to 
          zła praktyka. Pokazanie  metody  rodzi kolejne przypadki i ciężko jest z tym
          walczyć. Nie ma w Sławnie straży miejskiej, która mogłaby złapać daną osobę 
          na gorącym uczynku i wlepić mandat. Od tego typu  reklam są  słupy  
          ogłoszeniowe  i na  pewno będziemy zwracać na to uwagę.        

       -  odn. interpelacji  p. S. Zaborowskiego  dot. sprzedaży działek  - wyjaśnił,
           że jest to dopiero  początek  roku –  więc  do końca  wiele tematów może być 
           jeszcze rozstrzygniętych. Dla nas  najbardziej istotne jest takie przygotowanie      
           potencjalnych terenów do zbycia, żeby zabezpieczyć interes  prawny zarówno      
          miasta  jak i osób  nabywających.                           
            Prawdą  jest też  to, że  terenów  atrakcyjnych / interesujących / do sprzedaży 
          zbyt wiele  w Sławnie  nie ma, bo  większość  została już  zbyta.    
          Natomiast nie można zgodzić się z tym, że przykładem jest miasto Darłowo  
          jeśli chodzi o zapożyczanie się  -  bo  z tego co w/w  pamięta  -  to  na            
              sfinansowanie  deficytu budżetowego  Darłowo zamierza zaciągnąć  
              12 mln zł kredytu. Burmistrz poinformował, że zgadza  się z tą  polityką  
           -  bo trzeba zwracać uwagę na to, że są to całkowicie prawnie dopuszczalne
          metody  w konstrukcji budżetu. To, że planuje się  zaciągnąć kredyt  pod 
          deficyt, to nie znaczy, że  on będzie zaciągnięty, bo mogą pojawić się dochody,    
              które  go pokryją. Sprzedaż działek jest tylko jednym z elementów dochodów  
          budżetu  i  jeśli nawet działka  nie zostanie sprzedana w tym roku – to może
          być sprzedana w przyszłym roku. Wcześniej czy później  - te  pieniądze 
          mogą zasilić  dochody budżetu. Trzeba jeszcze  patrzeć, co przynosi sprzedaż 
          -  bo  czasami przynosi ona same problemy. Widać  to na przykładzie       
              parkingu  obok Starego Kina. Może dojść do jakichś absurdów i dodatkowych
          kosztów, które miasto musi ponosić.      
          Widać też – jak wygląda centrum miasta, gdzie wokół są prywatne działki, 
          z którymi kompletnie nikt  nic nie robi – a  jest tylko problem z utrzymaniem
          porządku  i czystości.        
          To nie jest tak, że się nic z tym nie robi  –  tylko  metody administracyjne są 
          bardzo  ograniczone, a nie mamy  możliwości  prawnej wejścia na czyjąś 
          posesję  prywatną  i  ją sprzątać. 
          Rzecz nie  jest  w tym, aby sprzedawać maksymalną ilość działek – żeby potem 
          tak  to leżało, tylko powinien być np. rozwój  budownictwa mieszkaniowego.   
          Na 15  działek budowlanych sprzedanych w zeszłym roku – proces budowlany 
          rozpoczął się  na dwóch  lub trzech działkach. 
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      Wcale nie jest tak, że jest  takie duże zapotrzebowanie na mieszkania  i  nie  ma  
      pośpiechu w tej sprawie. Najważniejszy dla miasta jest rozwój, koncentrowanie 
      się  na maksymalnym rozwoju – a budżet musi być konstruowany realnie.
      Należy  brać pod  uwagę to, że w naszym przypadku – jeśli wzrasta zadłużenie     
      to też wzrastają dochody budżetu  i to o wiele  -  a zakłada się zawsze proporcje    
      między  dochodami, a realnym zadłużeniem. Przeciętnego obywatela  miasta        
      interesują  inwestycje tak, aby miasto  w jakiejś realnej perspektywie  mogło 
     po prostu się rozwinąć.      
       
  
       Ad. 10           
       ---------
                                                                  Wnioski  i  zapytania radnych  
        
                  Wniosków  ani zapytań  nie zgłoszono. 
    

                      W związku z wyczerpaniem  porządku sesji  Przewodnicząca     
            zamknęła   obrady.  

           
       Protokołowała : 
            T. Ożóg  

                                                                                                         

          
    
      
      
      




